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COMMISSIE VERI(EER EN BEHEER
Aanwezig bij aanvang:
Voorzitter: R. Verkuij len.
Grffier: P.M.H. van Ruitenbeek.
Fracties: D66: mw. A.J. Wolthers; Hartvoor Hilversum: Ínw. M.M.C. van Dalen en W. Mulder; WD
H. Fennema en rnw. H. van de Linde; SP: mw. B. Verweij; PvdA: mw. P.I. Geers; CDA: mw.
A.W.A.M.P. Ilijnands-van Daal; GroenLínks: F.R. Kool; ChristenUnie: W.M. Brands; Hilversuml:
J. Jongerden; Leeþaar Hilversum: H.P. Blok.
College : F.G.J. Voorink, wethouder.

1. Opening en vaststellen agenda
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet allen welkom.

Groenlinks wil de projectovereenkomst HOV in 't Gooi, waarbij sprake is van nogal wat geheime
stukken, in het openbaar laten bespreken door de raad en in de beslotenheid door de commissie. Zij is
van mening dat het college zich niet aan de meegegeven kaders houdt.
De voorzitter komt na een schorsing op het verzoek terug.

Vervolgens wordt de agenda vastgesteld, met inachtneming van de gemaakte opmerking.

2. Mededelingen van de voorzitter
De heer Van Eendenburg spreekt in over de N236, de Franse Kampweg en is al sinds 2012 bezig om
een redelijk inspraakproces bij de provincie te verkrijgen. Maandag 21 juni culmineerde dat in het
raadplegen van de bevolking. Na een plenaire bijeenkomst werd inhoudelijk over het project
gesproken, dat de provincie in twee fases heeft opgesplitst. Voor de eerste fase heeft hij een motie bij
de provincie heeft ingediend, die de commissie onder ogen heeft gekregen.
Voor de tweede fase heeft hij ook een motie ingediend die over het gewenste inspraaþroces gaat.
De bewoners van de Meent komen op voor hun belangen, omdat zrj veel gebruik maken van die weg.
Hij waagt de commissieleden hun partijleden in de Staten te wagen de motie van harte te
ondersteunen.

Het CDA zeg!.toe aan dat verzoek tegemoet te zullen komen.
Groenlinks waagt een toelichting op de gewenste verbetering.
D66 weet dat de provincie wel heeft toegezegd inspraak voor bewoners in te zetten en waagt of die
voor de heer Van Eendenburg van toegevoegde waarde is.

De heer Van Eendenburg antwoordt dat het project als onderhoudsproject bekend is. Er wordt een 80
km weg aangelegd volgens Duurzaam Veilig. Als men die definities toepast op de berm en de
langzaam verkeersroute komt men ruimte tekort en moet men iets anders doen. Daarom is in de eerste
motie gewaagd om het profiel van de eerste fase naar het noorden te verschuiven. Aan de kengetallen
voor verkeersveiligheid op een 80 km-weg wordt dus nu niet voldaan.
Ambtenaren hebben gezegd binnen de provincie te kijken naar een heel ander participatiebeleid. Bij de
provincie is er een strikte scheiding tussen de beleidsvoorbereidende dienst en de uitvoerende dienst.
Op de waag of er een gebiedsatelier zou kururen komen is niet positief geantwoord en daarop is een
motie gemaakt. Hij wil vasthouden aan het principe van piketpalen slaan en met elkaar om de tafel
zitten. Voor de tweede fase is er volgens hem nog genoeg tijd voor een inspraaþroces.

Wethouder Voorink vindt het goed inwoners te betrekken bij een belangrijk project en is benieuwd
waar de zorgvan de heer Van Eendenbwgzit.
Hij kan een verzoek doen aan gedeputeerde mevrouw Post en haar wagen met bewoners te gaan
praten en hen woeg bij het proces te betrekken. Ook zal hij een mail sturen naar de gedeputeerde en
een kopie daarvan naar de heer Van Eendenburg.
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De heer Van Eendenburg wil de toezegginghebben om in de initiatieffase mee te kur¡ren doen.

De SP zalhaar Provinciale Statenleden adviseren de motie te steunen.

Groenlinks waardeert de inzet van de heer Van Eendenburg en waagt wat hij vindt van het aanbod

van de wethouder om met de gedeputeerde te gaan praten. In plaats daarvan zou de gemeente moeten
zeggenwat zij veilig vindt.
De heer Van Eendenburg wil netjes met elkaar overleggen en heeft vertrouwen dat de wethouder zijn
toezegging gestand doet en PS beide moties aanneemt.

3. Parkeerproef Taludweg e.o.
Vloordvoerders:
Fracties: D66: mw. A.J. Wrohhers; Hartvoor Hilversum: mw.Il. Mulder; WD: mw. H. van de Linde;
SP: mw. B. Verweij; PvdA: mw. P.I. Geers; CDA: mw. A.W.A.M.P.Ilijnands-van Daal; GroenLinks:
F.R. Kool; ChristenUnie: W.M. Brands; Hilversuml: --; Leefbaar Hilversum: H.P. BIok.
College : F.G.J. Voorink, wethouder.

Insprekers
De heer Kroesen spreekt in namens 430 mensen die in 160 woningen aan de Genestetlaan, de

Bilderdijklaan, de Ten Katelaan, de Potgieterlaan, de Hyacintenlaan, delen van de Staringlaan, de

Multatulilaan en het Busken Huetplein wonen. Zij willen dat de wethouder de getroffen regeling
intrekt. Gemiddeld 92,5yo staat achter dat verzoek, hebben niet om de verkeersregeling en het
experiment gewaagd en is ook niet vooraf gewaagd hoe zij erover denken. Er zijn 1 60 brieven aan de

wethouder overhandigd.
Hij heeft respect voor de medebewoners die het experiment hebben aangezwengeld. Zij zijn ervan
overtuigd het goede voor te hebben en daarvoor is hij hen erkentelijk. De kem van hun argumentatie is
het opheffen van verloedering op de zandstrook. Het ging hen volgens hem niet om parkeren. Het
parkeren in de zandstrook van de Oude Haven bestaat sinds de bouw van de woningen. De
parkeervoorziening werd volop gebruikt toen mensen er gingen wonen. Bewoners en hun
rechtsvoorgangers hebben in de afgelopenjaren, voordat het parkeerverbod in de zandstrook van
kracht werd, afgezien van reclameren bij de gemeente. Hij betwijfelt dat de verloedering van de

zandstrook de afgelopen jaren drastisch is toegenomen.
Vervolgens gaat hij in op artikel 2 van de Wegenverkeerswet, omdat het verkeersbesluit drie van de

zes in de Wegenverkeerswet genoemde redenen aanhaalt en gebruikt als argumentatie.
Verkeersbesluiten worden genomen vanwege:

1. het verzekeren van de veiligheid op de weg;
2. het beschermen van weggebruikers en passagiers;

3. het in stand houden van de weg en het waarborgen van de bruikbaarheid daarvan;
4. het zoveel mogelijk waarborgen van de wijheid van het verkeer.

Mewouw Leguijt, inspreekster, wil haar spreektijd aßtaan aan de heer Kroesen.

Het CDA stelt voor dat elke inspreker zijn eigen spreektijd gebruikt en die niet doorschuift naar een

ander.

Het voorstel van orde van het CDA wordt bij handopsteken in stemming gebracht en met 6 stemmen
voor aangenomen.

Mewouw Leguijt vindt de gevolgen van de remedie emstiger dan de kwaal en denkt dat er geen

probleem was op de Taludweg. Het verdwijnen van de parkeerplaats in de zandstrook aan de Oude
Haven heeft volgens haar per saldo geleid tot een verslechtering van de kwaliteit van het straatbeeld en

het verminderen van de veiligheid en woongenot.Zij concludeert dat de verkeersregeling Taludweg in
strijd is met artikel 2, eerste en tweede lid en artikel 12vande Wegenverkeerswet. De motivering voor
de verkeersregeling is daarmee vervallen en moet daarmee ingetrokken worden.
De verkeersregeling is het doel van het opheffen van verloedering van de zandstrook voorbij
geschoten. Als gevolg daarvan zijnnaar haar mening grote verkeersveiligheids- en parkeerproblemen
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ontstaan. De commissie wordt gewaagd de wethouder te adviseren samen met alle buurtbewoners vast
te stellen wat verloedering inhoudt en daarna gericht maatregelen te laten nemen. Daar komen volgens
haar andere maatregelen uit voort dan het opheffen van 189 parkeerplaatsen en het invoeren van
betaald parkeren in enkele straten, dat niets heeft opgelost en problemen heeft veroorzaakt. Een kleine
groep bewoners op de Taludweg heeft nu zijn zin en de proef veroorzaak naar haar oordeel problemen
die honderden bewoners hebben getroffen. De wethouder stelt voor om de duur van de proefvoor één

aspect te verviervoudigen. Een duur van een halfjaar was voor haar echter meer dan genoeg geweest.

Alle lessen die te leren zijn, zijn geleerd. Als de situatie zich doorzet zijn over enkele jaren nieuwe
ingrepen onvermijdelijk, zoals het perfide invoeren van betaald parkeren in straten.

De commissie zou de wethouder negatief moeten adviseren. De verkeersregeling Taludweg moet naar
haar opvatting vervallen. De gronden daarvan zijn vervallen. Zoveel mogelijk moet snel groen
parkeren aangelegd worden in de parkeerstrook, wat niet onderzocht hoeft te worden. De gemarkeerde
parkeervakken op de Taludweg zouden moeten verdwijnen, ook de rabatplekken. Betaald parkeren op
de Taludweg en Hyacintenlaan zou moeten worden afgeschaft. De invoering van betaald parkeren in
een volgende straat lost niets op. Zij wil een goede oplossing voor de hele buurt en wil terug naar de

oude situatie: leven in een veilige en rustige buurt waar kinderen op straat kunnen spelen.

De heer Huijssen heeft op 18 mei namens de bewoners van de Oosterstraat en aanliggende straten
ingesproken als gevolg van handhaving van het parkeerverbod op de groenstrook aan de Taludweg.
De gemeente heeft consequenties van het parkeerverbod op omliggende straten niet onderzocht. De
consequenties voor die straten zijn volgens hem heel groot. Hij heeft deeloplossingen bedacht die de
parkeerproblemen het hoofcl kunnen bieden.
1. De Havenstraat kan onbeperkt parkeren worden qua parkeerduur.Dat zorgf. ervoor dat overdag

parkeren in de Havenstraat aantrekkelijker wordt en dat ontlast de Oosterstraat en

aangrenzende straten.
2. De ondememers op de Havenstraat raken hun parkeervergunning in de blauwe schil kwijt en

krijgen een vergunning om in de parkeergarages Gooische Brink of in Gooiland te parkeren.
Dat zorg!" dat zij niet meer in de wijk zullen parkeren.

3. De bestaande parkeerbare ruimte beter benutten. In een aantal straten, waaronder de Tweede
Oosterstraat en de Havenstraat, zijn paaltjes aanwezigwaar parkeerplaatsen te realiseren zijn.
Hij waagt de wethouder onderzoek te doen naar optimalisatie van de beschikbare ruimte.

Hij verzoekt de commissie bovenstaande oplossingen te agenderen voor een komende
commi ssievergadering.
Verder is een handtekeningenactie gehouden.Uit2S4 bezochten huizen zijn 155 handtekeningen
opgehaald (55%). De stelling bij die handtekeningenactie was: 'Sinds januari 2016 ondervinden de

bewoners aan de Oosterstraat en omliggende straten veel parkeerproblemen. Wij wagen de raad en de

wethouder om goede oplossingen te realiseren, daar allen betalen voor een vergunning om te kunnen
parkeren in onze eigen straat.' l00yo was het daarmee eens. Die handtekeningen overhandigt hij aan
de wethouder.
Parkeren is een recht voor iedereen die een auto bezit. Parkeerbelasting in de straten dient evenredig te
worden verdeeld over de bewoners, zodat iedereen in zijn eigen straat kan parkeren. Hij gaat ervan uit
dat de commissie en de wethouder komen met een passende oplossing waarin iedereen zich kan
vinden.

D66 waagt hoeveel parkeerplekken er volgens melrouw Leguijt en de heer Kroesen zullen moeten
komen om de problematiek op te heffen.
De heer Huijssen geeft veel opties aan die volgens de fractie meegenomen moeten worden in de
parkeervisie en zlj waagl of hij dat ook een goed idee vindt.
Het CDA wijst op de Parkeerverordening volgens welke mensen per straat betaald parkeren kunnen
aanwagen. Betaald parkeren afschaffen in de Taludweg is daarom aan bewoners van die weg.
Kinderen horen volgens de fractie op de stoep te spelen en niet op straat, zoals mewouw Leguijt zei.
Groenlinks waagt of de heer Kroesen de uitslag van het parkeeronderzoek betwist, waaruit blijkt dat
er geen parkeerdruk is.
De helft van de bewoners heeft een tweede auto en gewaagd wordt tot op welke hoogte de overheid
parkeergelegenheid daarvoor moet faciliteren.
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De ChristenUnie waagt of het invoeren van betaald parkeren in de eigen straat voor de heer Kroesen
een optie is.
Hart voor flilversum waagf de heer Kroesen wat de bestemming is van de zandstrook en of er in de

Multatulilaan een parkeerprobleem is. Verder waagl zlj wat de voorkeur van de heer Huizen is voor
een oplossing.
De WD wil weten hoe ver het kan gaan dat een andere straat gaat over wat een bepaalde straat

aanvraag!..

Mewouw Leguijt denkt in de groenstrook aan het realiseren van rond de 60 parkeerplaatsen.
De heer Kroesen wil ook kunnen kijken naar straatvakken of straatdelen en waagt zich af of alle
bewoners van de vier delen van de Taludweg in meerderheid om betaald parkeren hebben gewaagd.

Ook denkt hij dat de overzijde van de Taludweg qua bestemmingsplan hoort bij de Oude Haven.
Volgens die redenering zijn de bewoners van de Taludweg niet gerechtigd om betaald parkeren te
vragen voor dat deel.
In zljnbuurt is de parkeerdruk het hoogst op het einde van de dag als kinderen buiten spelen en

mensen thuiskomen. Die parkeerdruk is volgens hem op delen van de dag te hoog geworden.
De gemeente faciliteert volgens hem parkeren, omdat die de hele openbare ruimte grotendeels

beschikbaar stelt voor parkeren, alleen is een deel daarvan uitgezonderd. Hij waagt zich af of die
uitzondering terecht is.
Tot nu toe was betaald parkeren inzijn straat niet nodig. Betaald parkeren invoeren is echter geen

oplossing, maar wel voor een groot deel van de stad.
In zljn straat is verloedering opgetreden en het woongenot afgenomen door het experiment. Als de

situatie ongewijzigd was gebleven zouden de meeste mensen daarmee geen probleem hebben.

In alle groenvoorzieningen van het bestemmingsplangebied van Noordwestelijke Villagebied is het
verboden te parkeren. De zandstrook is onderdeel van de groenvoorzieningen Oude Haven.
Mewouw Leguijt weet dat kinderen ook op de stoep spelen, maar bij haar ook op straat, nu dat nog
kan.
De heer Kroesen noemt het verplaatsen van het parkeerprobleem geen goede oplossing. Het steeds

laten uitdijen van betaald parkeren is een verschijningsvorrn van slecht beleid van het verplaatsen van
problemen. Uiteindelijk is de gehele stad betaald parkeren.

De heer Huijssen gaat akkoord met het opnemen vanzijn genoemde oplossingen in de Parkeervisie.
Die zijn op korte termijn te realiseren en hebben het meeste effect. Als dat niet zo is kan men iets doen
met de groene en blauwe schil.
Aan het begin van de Taludweg is geen gtoenstrook, maar wel de mogelijkheid om rabat op de stoep

te parkeren voor 9 tot 10 auto's

Mevrouw Valkenburg is vorig jaar om deze tijd samen met enkele andere buurtbewoners langs alle
woningen geweest van de straten die de heer Kroesen noemde, alsmede de huizen aan de Bosboom
Toussaintlaan, de Oude Loosdrechtseweg, de Constantiastraat en de Gladiolenstraat. Daarbij heeft zij
gewaagd hoe mensen aankijken tegen de gemeentelijke plannen voor de groenstrook en betaald
parkeren op de Taludweg.90% was daartegen en was voorstander van andere oplossingen, die ook
zijn aangedragen. Men was - en nu blijkf terecht - bang voor de verkeersveiligheid en dat de
parkeerdruk van de Taludweg de wijk zou ingaan tot aan de Bosboom Toussaintlaan. Er is een
parkeerbehoefte in het Schrijvers- en Dichterslcwartier en in een groenstrook. Vervolgens kan men
kijken naar oplossingen met breed draagvlak. De recente enquête van de gemeente geeft nogmaals aan

dat het merendeel van de inwoners van het Dichters- en Schrijverskwartier en de achterliggende
straten waagl om deels parkeren in de groenstrook.
Zij wll vaststellen dat de proef is mislukt en hoopt dat de commissie zich uitspreekt tegen het
verlengen ervan. Men kan teruggaan naar parkeren in de groenstrook en die zo inrichten dat groen en
blik elkaar afuisselen.

De heer Nijhuis weet dat uit de ørquête is gebleken dat een ruime meerderheid voor betaald parkeren
in de groenstrook is. Hij praat voor de meerderheid van de bewoners van de Taludweg. De afspraak
met de commissie is om bij een dergelijke uitkomst een procedure te starten voor wijziging van het
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bestemmingsplan. Het voorstel van de wethouder vindt hij onduidelijk en niet in overeenstemming
met gemaakte afspraken. Graag zou hij zien dat de procedure voor het wijzigen van het
bestemmingsplan direct wordt gestart.

De voorstellen voor rabatparkeren brengen de veiligheid alleen maar omlaag. Bij rabatparkeren kan er
niet op de stoep worden gespeeld. Daarom stelt hij voor een tussentijdse oplossing te kiezen die dicht
bij de definitieve voorkeur van het merendeel van de bewoners van de Taludweg en de achterliggende

st¡aten ligt en die de verkeersveiligheid ten goede komt en de verdringing opheft. Dat betekent het
gedogen van parkeren in de groenstrook, desnoods op een gereguleerde wijze.
Hij waagt:

1. waarom de wethouder afivijkt van afspraken gemaakt met de commissie, namelijk een

haalbaarheidsonderzoek versus het bestemmingsplan;
2. waarom de wens van een het overgrote merendeel van de wijk wordt genegeerd;

3. waarom er met de huidige parkeerdruk een voorstel wordt neergelegd waarbij nog minder
parkeerplekken ter beschikking zijn; rabatparkeren betekent minimaal 8 extra parkeerplekken
inleveren;

4. welke wagen het verlengen van de proef zal beantwoorden die nu nog onduidelijk zijn;
Hij verzoekt de commissie het voorstel af te keuren en de groenstrook voor parkeren in te leveren.

De heer DriehuÍs weet dat vorig jaar de meerderheid van bewoners voorstander rüas van parkeren in
de groenstrook. De proef heeft aangetoond dat parkeren op de weg een heel slecht idee is. De meeste

buurtbewoners vinden dat de verkeerssituatie onveiliger is geworden en de parkeerproblemen groter.

Hij is blij dat de wethouder nu laat onderzoeken of parkeren in de gtoenstrook mogelijk is. Een

overgrote meerderheid van bewoners wil echter onmiddellijk experimenteren met parkeren in de

groenstrook. Hij waagt daarom wat er precies onderzocht gaat wordør en waarom niet meteen de

procedure begint om parkeren in de groenstrook mogelijk te maken.
Aan gedogen van parkeren in de groenstrook wordt nu een einde gemaakt en dat wordt nu vervangen

door het gedogen van stoepparkeren. Dat vindt hij niet consequent en niet nodig. Er kan namelijk
tijdelijk worden afgeweken van het bestemmingsplan door bij wijze van experiment parkeren in de

groenstrook toe te staan. Dat kan later bij de herziening van het bestemmingsplan in 2020 definitief
worden. Hij wil dat bewoners zich niet laten intimideren door een beperkt aattalbewoners van de

Taludweg die dreigen met procedures en hoofdzakelijk namens zichzelf spreken.
De overgrote meerderheid van bewoners kiest voor een kleine wljziging in het voorstel van de

wethouder: geen stoepparkeren, waardoor opnieuw parkeerplaatsen van de Taludweg verdwijnen, wat
nog meer auto's naar achterliggende straten doet verdwijnen. Hij wil dus in plaats van stoepparkeren
parkeren in de groenstrook als experiment en dat na wijziging van het bestemmingsplan definitief
laten worden.
Als het stoepparkeren onverhoopt doorgaat moeten de stoepen omlaag en zijn er parkeervakken met
rode stenen nodig. De waag is wat dat gaat kosten. De stoeprand naast de gtoenstrook is twee jaar
terug om deze reden allager aangelegd. Parkeren in de groenstrook kost dus geen extra geld en

daarvoor moeten alleen boomstammen worden verplaatst. De voordelen vanzljnoplossing zijndat:
- de groenstrook grotendeels groen blijft;
- de veiligheid vooral voor fietsers op de Taludweg terugkeert;
- het aantal parkeerplaats toøreemt;
- een overtuigende meerderheid van de bewoners dit volgens de gemeentelijke enquête wil.

Vrijwel alle bewoners, ook van de Taludweg, zijn het met elkaar op hoofdlijnen eens. Een handvol
bewoners van de Taludweg wil zich helaas niet bij de meerderheid neer. Hij rekent erop dat de

wethouder de meerderheid volgt, omdat dat democratie is.

D66 waagt aan welke aantallen parkeerplaatsen de heer Driehuis in de groenstrook denkt.

De WD waagt of de heer Driehuis pleit voor betaald of wij parkeren in de groenstrook en welke
situatie ontstaat als betaald parkeren in de groenstrook wordt toegestaan.

Hart voor Hilversum vraag! of mewouw Valkenburg weet dat na het handhaven van de

groenvoorzieningenstrook 60 parkeervergunningen zijn aangewaagd door bewoners uit de

Oosterstraat en Havenstraat.Daar ligt dus het probleem. Veel anderen die in het centrum werkten
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parkeerden in de groenstrook. Slechts een handjevol bewoners van het Schrijvers- en Dichterskwartier
parkeerden in de groenstrook en doet dat nu op de Taludweg.
Hij waagt welke bewoners aan de Taludweg een privé parkeerplaats in het Hilversumse groen willen
hebben.

Mewouw Valkenburg is niet voorbetaald parkeren in de groenstrook. Bij betaald parkeren in de
groenstrook blijft de druk naar de achterliggende straten gaan.
In de wijk is er parkeerdruk. Kennelijk was er behoefte aan parkeemrimte. Een heleboel mensen is het
Schrijvers- en Dichterskwartier ingegaan. De parkeerdruk is volgens haar ontstaan na het afsluiten van
de groenstrook.

De heer Nijhuis heeft een voorkeur voor wij parkeren in de groenstrook. Als dat niet kan gaat hij voor
gereguleerd parkeren.

De heer Driehuis heeft gepleit voor plekken voor bewoners die hun auto niet in de andere straten
willen zetten, plus voor mensen die bij hen horen en een aantal bezoekers. Hij is dus voor een beperkt
aantal parkeerplekken in de groenstrook, zodat achterliggende straten niet lastiggevallen hoeven te
worden met auto's.
Hij was tegen betaald parkeren, maar ziet in dat wij parkeren ertoe leidt dat bewoners hun auto toch
weer in de achterliggende straten moeten zetten. Daarom zou betaald parkeren uiteindelijk de beste
oplossing kunnen zijn.

De heer Goutier stelt dat de groenstrook een onlosmakelijk deel van het stadspark is. Parkeren in de
groenstrook strookt naar zijnmening niet met het behoud van het stadspark.
Langsparkeren levert een gevaarlijke situatie voor fietsers op. Toch heeft het college daartoe besloten
omdat dit uit de enquête als wens van bewoners na¿ìr voren kwam. De tweede enquête laatziendat
bewoners toch parkeren in de groenstrook onderzocht willen hebben. Gebleken is dat dat onhaalbaar
is, zodat het een verkeerde keuze is. Nu zou de gemeente weer kosten moeten maken voor een
haalbaarheidsonderzoek dat al in 2014 is gedaan en w¿arvan de uitkomst was dat het veranderen van
het bestemmingsplan juridisch onhaalbaar is. Men kan blijkbaar het idee niet loslaten dat een
beschermde groenstrook niet voor parkeren is bedoeld en blijft hangen in oude denkpatronen. De
uitkomst van de enquête over de parkeersituatie op de Taludweg is geen bindend referendum en het
college moet zijn eigen verantwoordelijkheid nemen op basis van feiten. Die feiten zijnnaar zijn
oordeel dat het bestemmingsplan geen parkeren in de groenstrook toelaat en verandering van het
bestemmingsplan op juridische grondslag onmogelijk is. Hij adviseert de raad de wethouder te
ontraden opdracht te geven voor het bij voorbaat kansloze haalbaarheidsonderzoek.

Mewouw Blom memoreert dat het gewaagde haalbaarheidsonderzoek twee jaar geleden al is
uitgevoerd en zij verwacht dat dat niet succesvol zal zijn. Voor parkeren in de groenstrook is volgens
haar geen enkele noodzaak. Het onderzoek is dus een verspilling van geld. Zij vraagf. zich af waarom
mensen niet op de stoep willen parkeren en verzoekt de commissie tegen het haalbaarheidsonderzoek
te stemmen. De rust kan dan eindelijk weer terugkeren in het tot op het bot verdeelde Schrijvers- en
Dichterskwartier. Als dat haalbaarheidsonderzoek toch doorgaat wil zij de volgende zaken daarbij
laten betrekken:

1. dejuridische haalbaarheid;
2. een ecologisch onderzoek in verband met de dubbelbestemming natuurwaarde (artikel 7 lid 4

bestemmingsplan);
3. een onderzoek naar de gevolgen van hoofbestrating voor de bomen in de groenstrook;
4. de verkeersveiligheid;
5. een onderzoek naar de wenselijkheid van parkeren op het haventalud in het verband met het

afschuivingsgevaar van de hellingen;
6. een onderzoek naar de wenselijkheid van verharding van delen van of de gehele groenstrook

in verband met de waterhuishouding;
7. de situering van oplaadpunten voor elektrische auto's;
8. de financiële haalbaarheid, mede in verband met te voeren juridische procedures;
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9. een onderzoek naar planschade die onverhoopt zou moeten worden uitgekeerd;
i 0. een onderzoek naar de geloofivaardigheid en consistentie van het beleid van het

gemeentebestuur van Hilversum in het licht van het Groenbeleidsplan, de Structuurvisie 2030,
de motie 'Duizend bomen' en het propageren van Hilversum als groene stad;

I 1. een onderzoek naar het draagvlak voor aantasting van groen bestemde gronden met een
dubbelbestemming natuurwaarde onder de bewoners van het hele Noordwestelijk Villagebied
in verband met mogelijke precedentwerking en de bevolking van Hilversum als geheel;

72. een onderzoek naar mogelijke alternatieven.
Overigens is zij van mening dat het gras in de groenstrook gemaaid zou mogen worden.

De heer Van Wijk wil niet telkens uitleggen dat het een slecht idee is om auto's in de openbare
groenstrook te parkeren als daar op straat meer dan voldoende plek voor is. De waag die zich bij hem
is steeds: waarom. Hij waagt waarom:

1. bewoners van de Taludweg niet al in 2005 bezt¡aar hebben gemaakt tegen het feit dat hun
straat en de groenstrook werden opgenomen in het bestemmingsplan Noordwestelijk
Villagebied en de bestemming van de groenstrook werd gewijzigd van verkeer naar groen;

2. bewoners toen niet hebben geprotesteerd tegen het bestemmingsplan, waarin is bepaald dat
parkeren in de groen bestemde gebieden niet is toegestaan;

3. bewoners niet hebben geprotesteerd toen het Noordwestehjk Villagebied in 2007 een
rijksbeschermde status kreeg;

4. de gemeente toen niet gelijk de P-bordjes heeft weggehaald en een hekje om de groenstrook
heeft neergezet;

5. niemand zijn vinger heeft opgestoken toen het bestemmingsplan uit 2005 in 2010 werd
herzien, waarna er geen sprake meer kon zijnvan overgangsrecht met betrekking tot parkeren
in de groenstrook;

6. de gemeente in20l3 geen hek om de groenstrook heeft gezet nadat de Taludweg was voorzien
van nieuwe riolering en bestrating;

7 . bewoners van de Taludweg lang strijd hebben moeten voeren tegen een vloedgolf van
parkeerders uit de Oosterstraat en de Bloemenbuurt, nadat daar betaald parkeren was
ingevoerd;

8. alle bewoners van het derde deel van de straat wilden dat er tijdens de proef met vier wielen
op de rijbaan werd geparkeerd, terwijl iedereen wist dat dat gevaarlijk was voor fietsers;

9. de wethouder bewoners de keuze gaf of z1j op de straat of half op de stoep wilden parkeren;
10. zoveel bewoners van de Taludweg koste wat kost een privé parkeerplaats in het openbaar

groen voor hun huis willen hebben, terwijl er voldoende plaats half op de stoep is;
11. de achterstraten problemen hebben met het feit dat er 10 tot 20 buurtweemde parkeerders, die

vroeger in de groenstrook stonden, nu in de achterstraten staan;
12. het een probleem is als in enkele straatdelen 's avonds alle parkeerplaatsen zijnbezet;
1 3. het erg is om een stukje of een straatje verderop te parkeren als er voor de eigen deur geen

plaat is;
14. degenen die beweren overlast te hebben van vreemden in hun straat daar geen paar dubbeltjes

per dag voor over hebben;
15. auto's van mensen die zich inzettenvoor een autowije groenstrook worden bekrast en

vemield, evenals auto's van mensen die niet in hun eigen straat parkeren;
16. de gemeente de hele buurt waagt of er na 1 juli in de groenstrook dient te worden geparkeerd;
17. een haalbaarheidsonderzoek voor parkeren in de groenstrook wordt gehouden als dat twee jaar

geleden door de gemeente is onderzocht met als uitkomst dat de kans van slagen nul is.
Hij begrijpt niet dat de raad enerzijds de Structuurvisie 2030, het Groenbeleidsplan en de motie
'Duizend bomen' heeft aangenomen en anderzijds bereid lijkt na te denken over parkeren in het
romantische bomenlaantje in het haventalud waar zoveel wandelaars, joggers en wandelaars dagelijks
van genieten. Voortzetting van de proef zou moeten betekenen dat de gemeente ook de groenstrook en
de Taludweg verder met rust moet laten. De wethouder zolJ moeten worden gewaagd zichaan de wet
te houden: besluiten uitvoeren die de raad de afgelopen jaren heeft genomen. De gemeente is er
namelijk voor het algemeen belang.
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D66 waagt wat de drie insprekers vinden van 60 parkeerplaatsen in de groenstrook.
Het CDA waagt of de rust in de wijk weerkeert, onafhankelijk welk besluit er komt.
De WD reageert op mevrouw Blom, die vindt dat de gemeente consistent en geloofivaardig moet zijn
in haar beleid. Dat is de fractie met haar eens en dat geldt ook voor de Parkeerverordening, die
bewoners van een straat in staat stelt om betaald parkeren te wagen of een bestemming te wijzigen.
Een kenmerk van participatie en inspraak is dat het kan betekenen dat wel degelijk sprake zou kunnen
zijnvanparkeren in de groenstrook. De fractie waag| of ook dat uitgangspunt van de gemeente

consistent gehandhaafd zou moeten worden.

De heer Goutier denkt dat de rust in de wijk zal weerkeren, maar dat tijd nodig zal hebben.

Mewouw Blom hoopt dat ook en wil af van gemoederen die hoog oplopen.
De heer Van Wijk vindt het heel goed om klare wijn te schenken en knopen door te hakken. Na hoger
beroep moet het klaar zijn.
Mewouw Blom weet dat er 2l langsparkeerplaatsen zijn. Het aantal rabatparkeerplaatsen op de

tekening bedraagt ook 21 en dat is genoeg voor de Taludweg. Voor haar zouden er in de groenstrook
niet meer dan dat aantal aan parkeerplaatsen moeten komen.
De heer Van Wijk vindt dat auto's aan de openbare weg horen te staan. Ír het uiterste geval zou men
kunnen denken aan plaatsen bestemmen voor parkeren die dat nu niet zijn. Parkeerplaatsen kunnen
volgens hem nog voldoende worden gevonden in de hele buurt.
De heer Goutier wil nul parkeerplaatsen in de groenstrook, omdat die juridisch niet haalbaar zijn. Hij
is bereid de procedures te volgen als de gemeente besluit de groenstrook open te stellen voor parkeren.
Mewouw Blom stelt dat niet is aangegeven wat wordt bedoeld met beperkt parkeren in de
groenstrook. Zlj denl<t dat bewoners daarmee bedoelen haaks parkeren met eigen auto's. Het
bestemmingsplan geeft echter voor de gtoenstrook groen aan met als extra bestemming natuurwaarde.

Eerste termijn
Hart voor Hilversum vindt het voorstel prachtig, maar wel wll zij daarbij op- en aanmerkingen en

lovende woorden plaatsen.
Rabatparkeerplaatsen zijn een goede en veilige keuze voor de Taludweg. Die staan op de tekening in
rood aangegeven en zij zoubijna denken dat die in baksteen worden aangelegd en dat de stoeprand
wordt vervangen door een schuin oplopende rand, waardoor het makkelijker is om rabat te parkeren.
Er zijnmeer mogelijkheden voor rabatparkeerplaatsen te zienop de kaart als lantaarnpalen op de

erfgrens worden gezet, zoals in de rest van het Schrijvers- en Dichterskwartier. De waag is echter of er
nog wel behoefte is aan nog meer parkeerplaatsen op de Taludweg.
Hart voor Hilversum waagf. om de toezegging om rabatparkeerplaatsen zo snel mogelijk na afloop van
de proefuit te voeren in baksteen met een schuin oplopende stoeprond en als daaraan behoefte is extra
parkeerplaatsen aan te leggen door lantaampalen naar de erfgrens te verplaatsen.
Eindelijk was de in 2005 vastgestelde groenstrook autowij, maar de aanblik is nog niet zo groen en

recreatief als het zou kunnen, want er is een nogal rommelige aanblik met de boomstammen. Het lijkt
Hart voor Hilversum onredelijk alle mensen die aan de Taludweg wonen en iedereen die er langs komt
de pracht van de groenstrook te onthouden gedurende de looptijd van de parkeerproefvan anderhalf
jaar. Parkeerproef en groenstrook hebben namelijk in wezen niets met elkaar te maken, anders dan dat

de voorgangers van de wethouder hebben nagelaten om de groenstrook te handhaven. De huidige
wethouder heeft dat wel opgepakt. De fractie waag!. om de toezegging die strook zo snel mogelijk in te
richten, zodat die een wezenlijk onderdeel wordt van Hilversums hoogwaardige groene, verblijfs- en
parkruimten.
Het starten van een haalbaarheidsonderzoek tot het wijzigen van de gtoenstrook ziet de fractie gezien
de huidige parkeerproblematiek als overbodig. Er is volgens Hart voor Hilversum geen enkele
aanleiding om de bestemming te wijzigen. Aan te leggen parkeerplaatsen zullen voornamelijk leeg

staan omdat rabaþarkeerplaatsen al voldoende capaciteit bieden.

De ChristenUnie is blij met de evaluatie en de pogingen om zoveel mogelijk buurtbewoners op een

positieve manier te betrekken. Het is echter moeilijk om bewoners van de wijk op één lijn te krijgen.
Een groot deel van de wijk ervaart wel een parkeerprobleem, maar met aanleg van parkeerplekken in
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de groenstrook zijn mensen het ook niet eens. Het is dus zoeken naar een compromis: parkeervakken

op kleinere schaal in de groenstrook.
Gewaagd wordt of is onderzocht of rabatparkeren of langsparkeren veiliger is. Ook wil de fractie
weten waar auto's vandaan komen die in de Taludweg en achterliggende straten staan.

De ChristenUnie wil verder onderzocht hebben of integratie mogelijk is tussen de verschillende
parkeergebieden en of de kerþangers kunnen parkeren bij de parkeerplaats aan de Bosdrift.

Het CDA vraagt of onderzoek naar kofferparkeren en uitbreiden van de proef de gemoederen tot rust

zal brengen. De wethouder heeft de meeste gesprekken gevoerd en het voorstel met de ambtenaar
gemaakt. Nu is er de kans om van de groenstrook iets mooi groens te maken.

De WD is voor handhaven: het huidige bestemmingsplan ongewljzigdte laten en de strook groen te

laten. Als de meerderheid van de bewoners van de Taludweg waagl om betaald parkeren krijgen zij
dat. Dat kan vervelend zijn voor omliggende straten. Daarom wordt om een visie gewaagd op de

lappendeken aan parkeerregimes in Hilversum.
Huishoudens die twee auto's hebben, hebben geen recht op twee parkeerplekken. Wat de fractie
betreft mag de wethouder de knoop doorhakken en betaald parkeren voor de Taludweg doorvoeren en

de groenstrook groen houden. Het verzoek om tot een onderzoek naar een bestemmingsplanwijziging
te komen ten behoeve van de groenstrook is wat haar betreft een ander verhaal.

D66 vindt groen en participatie heel belangrijk. Veel bewoners van de Taludweg en omwonenden
willen in de groenstrook parkeren. Zij waagt waarom de wethouder kiest voor een proeftijd van

anderhalfjaar en verwacht dat een nog langere proeftijd niet zal helpen. Ook wil zij weten wat er
gebeurt bij het maken van parkeerplekken in de groenstrook en wat het nieuwe
haalbaarheidsonderzoek aan toegevoegde waarde zal opleveren.

Groenlinks stelt dat democratie niet de terreur is van de meerderheid, maar luisteren naar elkaar. Het
valt op dat de bewoners van het Dichters- en Schrijverskwartier niet willen hebben wat ze verlangen
van de bewoners van de Taludweg.
De fractie is blij met het voorstel van rabatparkeren. Andere wijken zijn jaloers op de lagere
parkeerdruk op de Taludweg. De overheid heeft volgens de fractie geen verplichting om tweede auto's
te faciliteren in de openbare ruimte. Groenlinks is tegen het verlengen van de proef, omdat het tijd is
om te besluiten: handhaven van het bestemmingsplan en niet laten parkeren in de groenstrook aan de

Taludweg.
De WD vraagf hoe Groenlinks de democratische inzet van de wethouder waardeert.
Groenr.inks waardeert die zeer, maar op een gegeven moment komt men niet verder en door dan geen

besluit te nemen draagJ men aan verharding bij.

Leefbaar Hilversum stelt vast dat het niet iedereen naar de zinte maken is en wil er vandaag

uitkomen qua advies aan het college. Het college kan besluiten om de raad voor te stellen de

bestemming te wijzigen en de fractie waagl hoe de wethouder dat ziet.

De PvdA stelt vast dat de huidige situatie met de proef voor een groter probleem zorgt. Mensen

worden dagelijks geconfronteerd met de nadelige gevolgen van de parkeerproef en dat moet stoppen.

Daarom wil de fractie parkeren in de groenstrook zo gauw mogelijk verwezenlijkt zien en kijken naar

andere mogelijkheden om verloedering tegen te gaan.

Zlj waagf. waarom de wethouder gevolg wil geven aan een proef, waarvan de effecten het afgelopen
jaar aI zijn gebleken, wat van de verlenging wordt verwacht en of de situatie van parkeren in de

groenstrook kan worden gedoogd totdat het bestemmingsplan us gewijzigd. Een
haalbaarheidsonderzoek naar parkeren in de groenstrook is volgens haar niet nodig als men het

bestemmingsplan verandert.
De WD is het eerder gebleken dat een bestemmingsplanwijziging en het gedogen van de lastigzal
worden.
De PvdA meent dat er heel lang is gedoogd enzietniet in waarom dat nu niet meer zou kunnen. Het is
volgens haar niet onmogelijk een bestemmingsplanwijziging door te voeren.
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Wethouder Voorink lukt het niet om een 'common ground' te vinden om er samen uit te komen,
omdat er belangen zijn die onverenigbaar zljn. Die belangen zijn oprecht en integer. Dan moet de
politiek knopen doorhakken. Gemoederen gedijen vooral bij een helder besluit.
De groenstrook mooi maken kan hij niet en dat is de verantwoordelijkheid van wethouder
Van Vroonhoven. Voor het maken van rabatparkeren heeft hij geen budget. Lantaarnpalen verzetten,
zoals Hart voor Hilversum woeg, kost € 10.000,- tot € 15.000,- per paal. Veel meer dan gras groeit er
niet in de schaduwrijke groenstrook.
Rabatparkeren kent voor- en nadelen. De straat wordt er smaller door, waardoor er minder hard wordt
gereden. De stoep blijft ook beschikbaar. Er is veel draagvlak voor. Uit verkeersveiligheidsoogpunt is
parkeren in de groenstrook volgens de politie te prefereren boven langs- ofrabatparkeren.
Waar de geparkeerde auto's vandaan komen wordt duidelijk via een kentekenonderzoek.
Er is een olievlekwerking bij betaald parkeren en dat probleem is niet op te lossen. Het gaat om een
probleem van de openbare ruimte. Men kan parkeervoorzieningen bijbouwen. Hij wil bezien of er nog
wel een schil en buitenschil nodig zijn. Wellicht kan men komen tot twee zones: centrum en overig.
Eind van dit jaar komt er parkeerbeleid en hij voelt er wel wat voor om tot harmonisatie te komen.
Voor de kerk aan de Taludweg ligt een verkeersbesluit voor bij de politie om parkeren bij de

begraafplaats van de Bosdrift mogelijk te maken.
Parkeerproeven duren doorgaans tweejaar en daarom is het voorstel gedaan om de proefmet
anderhalfjaar te verlengen. Er kan echter overwogen worden om nu te besluiten en daarmee kan hij
prima leven, vanwege de wens van duidelijkheid.
De groenstrook wil hij niet gedogen en hij staat voor een ordentelijke oplossing. Een belangrijk stuk
van het onderzoek is wat de politiek ervan vindt. Hij is niet principieel tegen parkeren in de
groenstrook. Als parkeren in de groenstrook mogelijk wordt betekent het dat vergunde en betaalde
plaatsen het probleem van de achterliggende straten niet oplost. Om een bestemmingsplan te wijzigen
moet hij langs de raad. Als de raad daarin niets ziet gaat hij daar geen ambtelijke capaciteit aan

besteden. Wel moet een aantal zakenonderzocht worden voor de gtoenstrook.
Wat hem betreft is de ordentelijke volgorde:

1. doorgaan met vergururing- en betaald parkeren op de Taludweg;
2. de positie van auto's verschuift van vier wielen op de weg naar rabatparkeren;
3. het doorlopen van een ordantelijke bestemmingsplanprocedure, waarbij er parkeervakken

komen in de groenstrook; daarna volgt een discussie over het aantal parkeerplaatsen.
Totdat het gewijzigde bestemmingsplan van kracht is staan auto's wat hem betreft rabatgeparkeerd op
de Taludweg.
De proef was ook bedoeld om inzicht te krijgen in wat er gebeurt. Zljnwaag is om hem te adviseren
over de groenstrook en of het bestemmingsplan aanpassing behoeft.

Tweede termijn insprekers
De heer Van Wijk stelt dat de gemeente over de groeristrook aan de Taludweg gaat. Alles wat
daarmee gebeurt draait men nooit meer terug. Hij wil heel zuinig latenzijn op het openbaar groen.

Mewouw Blom stelt dat een probleem hoogstens is veroorzaakt door betaald parkeren op de
Taludweg en de gtoenstrook los daarvan staat. Die is 2005 uit het bestemmingsplan Bosdrift gehaald
naar het bestemmingsplan Noordwestelijk Villagebied om het een rijksbeschermd stadsgezicht te
laten worden. Zij is blij met de kant die de discussie opgaat.

De heer Goutier constateert een merkwaardige tweedeling tussen de Taludweg en de Multatulilaan.
Op de Multatulilaan wordt er rabatgeparkeerd op een manier die men zelf goeddunkt en hij waagt
waarom rabatparkeren op de Taludweg moet worden aangewezen. Onderzoek naar rabatparkeren op
de Taludweg is volgens hern niet nodig. Die weg schijnt een soort status aparte te hebben.
Hij is ontsteld over de geringe juridische kennis van sommige raadsleden. Juridisch is parkeren in de
groenstrook onhaalbaar. Ook de provincie gaat naast de gemeente daarover.

De heer Nijhuis ziet qura veiligheid geen voordelen in rabatparkeren.
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Wat betreft de heer Driehuis kan het bestemmingsplan veranderen en kan tot die tijd op de stoep
geparkeerd worden. Elke tien jaar moet een bestemmingsplan getoetst worden en dat kan over vier jaar
weer starten.

De heer Huijssen informeert naar de consequenties voor de Oosterstraat en aangrenzende straten.
Auto's die woeger op de Taludweg stonden staan nu elders en daarop wil hij de nadruk leggen.

Mewouw Leguijt waagt de commissie te luisteren naar de kiezers, met name waagt zij dat aan de
fracties van de WD en D66. Verloedering is een groot probleem in de wijk geworden en die was er
tot 1 januari niet. De groenstrook heeft decennialang eCIr buurtfi.rnctie gehad. Zij wil laten stoppen met
de proef en een knoop laten doorhakken. Het bestemmingsplan kan aangepast worden.

De heer Kroesen betwijfelt dat bewoners van de Taludweg betaald parkeren willen. Hij denkt dat in
twee van de vier straatdelen de meerderheid daarvoor niet wordt gehaald. Het is juridisch de waag
of de groenstrook wel deel uitmaak van de Taludweg. Hij meent dat die deel uitmaakt van de Oude
Haven. Wat betreft de groenstrook zouden partijen ook moeten pleiten voor een verbod op parkeren in
alle groenstroken van Hilversum als zij consequent zijn.

Tweede termijn
De WD heeft respect voor het traject met alle inspraak, maar betreurt het verkeerde beeld bij
inwoners over wat participatie inhoudt. Participatie betekent dat je je zeg¡e mag doen en de gemeente

daamaar luistert bij haar afwegingen.
Auto's die in de groenstrook stonden hebben nu een probleem, maar de gemeente hoeft dat niet op te
lossen. Eigenaren daarvan hebben al die tijd iets gedaan wat niet mocht. Dat werd niet gehandhaafd en
dat gebeurt nu wel. De gemeente hoeft een onrechtmatige daad niet op te lossen.
De proef hoeft van de fractie niet anderhalfjaar langer te duren en er zijn voldoende data om nu tot
een besluit te komen over betaald parkeren en rabatparkeren in de Taludweg.
Bestemmingsplanwijziging van de groenstrook is voor de WD een andere waag dan de waag over de
parkeerkwestie. De WD is niet per se tegen het aanleggen van parkeergelegenheid in de groenstrook
als de wethouder in de parkeervisie vindt dat het in het belang van Hilversum is dat daar
parkeergelegenheid komt.

Hart voor Hilversum ziet geen parkeerprobleem in de Taludweg en is in gesprek met de heer
Huijssen en bewoners van de Taludweg op zoek naar oplossingen voor het probleem.
De fractie wil zo snel mogelijk rabatparkeren laten aanleggen met de juiste materialen, de proef
voortzetten en de groenstrook groen laten.

De SP constateert verloedering van de buurt, waarover zlj zichzorgenmaakf. De groenstrook in de
Taludweg is niet de mooiste, zodat die zou kunnen worden opgeknapt. Die hoeft niet opgeofferd te
worden aan parkeerplaatsen. Een discussie daarover kan over vierjaar plaatsvinden. Verlengen van de
proefhoeft voor de fractie ook niet, evenals een onderzoek naar het aanpassen van het
bestemmingsplan. Een wijkschouw/wijkscan zou extra parkeerplekken kunnen opleveren en
problemen kururen oplossen.
De SP heeft al gepleit voor een veilige Oude Haven. Daarvoor moet aandachtzijn, ook voor de
hellingen.

Leefbaar Hilversum wil het bestønmingsplan handhaven in plaats van wijzigen.

Het CDA wil ook niet aan een bestemmingsplanwijziging beginnen. Met de Parkeerverordening en
Parkeervisie kan men misschien iets. Mensen willen echter nu een besluit.
De ChristenUnie waagt waarom het CDA dan heeft geadviseerd tot tweesporenbeleid.
Het CDA heeft te maken met voortschrijdend inzicht.
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D66 ziet dat er mensen zijn die ziendat de Taludweg anders is geregeld. Als men niet voor heel
Hilversum een duidelijk regime instelt krijgt men daarvan last. Daarom moet er snel een knoop
doorgehakt worden.

De PvdA wil parkeren in de groenstrook laten regelen en zo snel mogelijk starten met de
bestemmingsplanwijziging. Betaald of niet betaald parkeren in de gtoenstrook is aan de bewoners.
Ook moet er een oplossing komen voor de achterliggende straten.

Groenlinks is niet voor het verlengen van de proef en is voor het invoeren van rabatparkeren. Aan
punt 3 van het voorstel wil de fractie ook niet beginnen.

De ChristenUnie adviseert op alle punten positief. De proef kan worden gebruikt om te zien of er
mogelijkheden zijn om extra parkeergelegenheid in de achterliggende straten te creëren. Het
onderzoek naar parkeren in de groenstrook wil de fractie eerst afwachten. De anderhalfjaar kan
worden gebruikt voor tweesporenbeleid: parkeerplekken in de groenstrook

Hilversuml wil stoppen met de proef en betaald parkeren en morgen laten beginnen met een
bestemmingsplanprocedure om \4/eer te kunnen parkeren in de groenstrook. Dat wil niet zeggen 120 of
130 parkeerplekken te realiseren. Het gaat om een wijþrobleem en niet om een straatprobleem. De
beste manier voor alle weggebruikers is kofferparkeren in de groenstrook.

Wethouder Voorink gaat geen bestemmingsplanprocedure opstarten en gaat over tot rabatparkeren en
het verlengen van de proefmet anderhalfjaar.
}Jij zal zich verstaan met zijn collega om te zien welke kansen er in de buurt zijn en hoe de
groenstrook wordt ingericht. Daarop komt hij bij de commissie terug. Met de suggestie van de heer
Huijssen gaat hij graag mee en overigens staat hij open voor elke suggestie en mogelijkheden voor het
creëren van extra parkeerplekken.

4. Projectovereenkomst ten behoeve van de realisatie van HOV in 't Gooi, deelprojecten 5, 6 en
7

Woordvoerders:
Fracties: D66: mw. A.J. llolthers; Hart voor Hilversum: mw. K.J. Walters; WD: M.F. Vogel; SP:
mw. B. Verweíj; PvdA: H. Haselager; CDA: mw. A.W.A.M.P. Wijnands-van Daal; GroenLinks: F.R.
Kool; ChristenUnie: J. de Wit; Hilversuml: J. Jongerden; LeeJbaar Hilversum: H.P. Blok.
College : F.G.J. Voorink, wethouder.

De voorzitter komt terug op het ordevoorstel van Groenlinks gedaan in het begin van de vergadering
om het voorstel door te geleiden naar de raad. Het college gaat over de raadsagenda en de
burgemeester stelt de raadsagenda vast. De burgemeester wordt daartoe geadviseerd door het
presidium. Het presidium adviseert dus in dezen de burgemeester.

Groenlinks vindt dat het besluit een bevoegdheid van de raad is en is van mening dat de wethouder
met de samenwe¡kingsovereenkomst afwijkt van de projectscoop en de kaders, zodat de raad daarover
moet beslissen. De fractie waagl of er een meerderheid in de commissie is om een voorstel aan het
presidium te doen om te adviseren besluitvorming aan de raad voor te leggen. Er worden ook andere
investeringen gedaan dan die zijn afgesproken, zoals een overweg voor nood- en hulpdiensten.
Hart voor Hilversum sluit zich daarbij aan, omdat er wordt gegaaî buiten de financiële kaders van
€ 2,5 miljoen, namelijk€ 6,7 miljoen.

Wethouder Voorink erkent dat een kader met de fietstunnel is afgesproken. Bij overschrijdingen
zullen deeltrajecten versoberd worden en daarvan is nu sprake. De fietstunnel is namelijk optioneel
geworden. De raad heeft ingestemd met versobering op deelprojecten als er overschrijdingen zijn.
De bijdrage van de gemeente is gemaximeerd op € 2,5 miljoen en dat is het financiële kader. Dat weet
de provincie ook.
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Leefbaar Hilversum vindt dat nu sprake is van bedragen waarnaar de raad moet kijken.

Hilversuml, de PvdA, Groenl.inks, de ChristenUnie, Hart voor Hilversum en

Leefbaar Hilversum spreken zich in een stemming bij handopsteken uit voor behandeling door de

raad (uitslag: 6 fracties voor en 4 fracties tegen). Er zal een verzoek naar het presidium uitgaan om de

voorzitter van de raad te lTagen het voorstel te laten behandelen door de raad.

Eerste termijn
Hart voor Hilversum heeft aangetoond dat reizigers slechter af zljnmet de HOV-busbaan. De bus zal
niet meer naar het mbo-college en Hilversum Sportpark rijden en het ziekenhuis zal alleen overdag
bereikbaar zijn.Er is geen draagvlak. Het project gaat fors overschrijden en wordt volgens de
halfiaanapportage € 6,7 miljoen duurder en gewaagd wordt wat is afgesproken over wie dat gaat

betalen, ook door de stuurgroep. Is er al informatie dat de financiële bijdrage meer dan € 2,5 miljoen
wordt? kr dat geval moet er een krediet aangewaagd worden.
De fietstunnel bij de Van Linschotenlaan zou volgens Hart voor Hilversum gerealiseerd moeten
worden. Als men die wil laten vallen moet de wethouder dat aan de raad voorleggen.
Graag hoort de fractie wat het college op het Venetapark wil doen, wat dat gaat kosten en tot welke
kosten de gemeente verplicht is. De gemeente heeft namelijk een rol bij het verplicht beschikbaar
stellen van een bouwterrein.
De wethouder blijkt volgens een stuk op de GNR-website toezeggingen te hebben gedaan voor het
betalen van kosten voor de irnichtingsvisie Anna's Hoeve. Dat is een voorwaarde van het GNR om
een overeenkomst over het HOV te tekenen. Als de wethouder nu al weet dat voor het HOV-project
meer dan een bijdrage van€2,5 miljoen van de gemeente Hilversum nodig is, dan moet hij de

commissie dat meedelen. De fractie is best bereid om een Wob-verzoek te doen om uit te vinden of de

wethouder vanavond alle beschikbare informatie heeft gegeven.

Volgens de fractie is er wel een keuze om al dan niet te tekenen. Uit de projectovereenkomst blijkt dat

als het HOV-project niet doorgaat het ecoduct er toch komt, omdat ProRail dat dan voor eigen
rekening en risico aanlegt in plaats van de provincie. Het geld komt van het ministerie uit het
meerj arenplan Ontsnippering.
ProRail wil de tunnel grcag en als de gemeente goed lobbyt komt die er, ook zonder het HOV.
Er zijn ook andere keuzen mogelijk en daarom presenteert Hart voor Hilversum de slimme buslijn: een

combinatie van de buslijnen 320 en 150, de zorg-, werk- en kennislijn, die langs alle zorginstellingen
en werk- en kennislocaties in de regio gaat. Hart voor Hilversum roept de commissieleden op om zich
van het hoofdpijndossier te bewijden en te kiezen voor goed busvervoer waar mensen wel wat aan

hebben.

Groenlinks vindt de tunnel bij de Van Linschotenlaan heel erg belangrijk voor Hilversum, die prima
inpasbaar is en een prima rol kan vervullen als verbinding voor hulpdiensten. Apart aanleggen zal een
veelvoud gaan kosten van het tekort dat er nu is en de voordelen zijn legio. De fractie wil dat de

wethouder open is over het brengen van dit offer.
Technische wagen zijn niet beantwoord gebleven en dat zou wel moeten gebeuren.

De ChristenUnie is voorstander van de infrastructuur voor het HOV. De projectovereenkomsf ziet er
goed uit, maar de fietstunnel is wel nodig en het is eigenlijk geen optie om die niet aan te leggen. Er is
echter geen geld voor, terwijl het project nog nauwelijks is begonnen.
De kosten voor het verleggen van de weg om Anna's Hoeve zijn nog niet verwerkt, zodat het project
nog duurder kan worden. Er is nu al een versobering waar de fractie niet over te spreken is.

D66 vindt de fietstunnel een belangrijk punt en informeert naar alternatieven.

Leefbaar Hilversum is akkoord gegaaîmet het HOV op voorwaarde dat die niet meer kost dan
€ 2,5 miljoen en dat de Oosterengwegtunnel er komt. Ook de fietstunnel lijkt de fractie belangrijk.

De WD is blij de volgende stap te kunnen zetten en informeert naar de afiveging om de fietstunnel
niet te laten doorgaan.
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Het CDA wil weten wat de wethouder heeft gedaan om het fietstunneltje te behouden. Ook wil de

fractie weten wanneer het provinciaal inpassingsplan þip) terugkomt naar de raad.

Wethouder Voorink wijst erop dat de zowel de gemeente als provincie zich committeren aan de

overeenkomst. De kans dat nog verder versobert wordt neemt niet toe.

Over de overschrijding van € 6,7 miljoen is niets afgesproken en er is ook nog niets aanbesteed. Hij
heeft voor de fietstunnel geknokt, maar dat is een van de duurste onderdelen. Als de fietstunnel er niet
komt, komt er een voetgangersbrug en zullen de fietsers moeten omrijden. Als de raad wil dat de

fietstunnel er komt moet er geld voor beschikbaar komen.
De SP wil op basis van een aanbesteding over de fietstunnel beslissen en die niet tevoren schrappen.
Het CDA wijst op de mogelijkheid fietsgeleiders op de voetgangersbrug op te nemen.

Groenlinks stelt dat de aanbestedingsvorm alle ruimte biedt voor een fietstunnel.
De WD is van mening dat de fietstunnel nog niet uit beeld is en wil de aanbesteding afivachten.
Wethouder Voorink stelt dat de fietstunnel niet in de aanbesteding wordt meegenomen, tetuij er geld
over is aan het einde van het project. Als er geld over is, is het de gemeente Hilversum die daarop

aanspraak kan maken.
Van begin af aan was duidelijk dat het ecoduct wordt betaald vanuit diverse gelden. Dat geld was op
een ander moment gereserveerd. Bezien en besproken wordt of op het Venetapark bijvoorbeeld een

woningbouwprograrìma mogelijk is, waarvoor hij overigens geen geld heeft gereserveerd.

De SP bepleit de fietstunnel en legt zich neer bij de democratische meerderheid om het presidium de

voorzitter te laten adviseren het onderwerp op een raadsagenda te zetten.
Wethouder Voorink heeft het gevoel het uiterste uit de onderhandelingen met de provincie te hebben
gehaald. Soms moet men een veer laten voor een substantieel bedrag.
Hij meent dat de compensatie voor de grondexploitatie in de laatste financiële cijfers is verwerkt. Als
dat niet zo is komt hij daarop terug.
Het provinciaal inpassingsplan komt niet naar de raad en is iets van Provinciale Staten.

Tweede termiin
Het CDA adviseert de fietstunnel in de aanbesteding mee te nemen, waarna projecten geschrapt
kunnen worden.

De ChristenUnie adviseert de projectovereenkomst niet zonder de fietstunnel vast te stellen.

De PvdA is geen voorstander van het HOV-besluit en waagt waarom koste wat kost met het verhaal
doorgegaan moet worden, terwijl er signalen zljndat de gemeenten Huizen en Blaricum willen
afhaken.

Groenlinks vindt het cruciaal te fietstunnel op te nemen in de projectovereenkomst. De risicomarge
dekt dat volkomen.
Wat betreft de weg over Anna's Hoeve heeft de PvdA haar wil aan de coalitiepartners opgelegd,
waardoor de gemeente nu een schadepost moet betalen.

Hart voor Hilversum ziet allerlei punten waarop het college geld zal bijleggen, zoals het Venetapark.
De fietstunnel wil de fractie in de projectovereenkomst zien. De fractie adviseert negatief.

Leefbaar Hilversum waag!. of de wethouder de fietstunnel heeft laten vallen om binnen de bijdrage
van€ 2,5 miljoen te blijven.

Wethouder Voorink ontkent dat. Wat betreft het Venetaparkgaat hij planologisch uit van ontsluiting
over het lFF-terrein. Dat staat in het provinciaal inpassingsplan. Als er een ontwikkeling mogelijk is
op het Venetapark en er moet een gemeentelijke bijdrage komen, dan komt hij naar de raad toe. Er is
wel een kans om een betere ontwikkeling te maken.
De advisering neemt hij zich ter harte.
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De gemeente gaat door met het HOV, omdat er een handtekening is gezet. Er zijn in Huizen en
Blaricum nog een aantal antwoorden te geven. De bouw van de tunnel aan de Oosterengweg is de
bepalende factor bij de planning van het HOV. Snelheid is ook essentieel voor bewoners aan de
Oosterengweg en het Riebeeckkwartier.

Advisering aan het college
Hilversuml adviseert negatief omdat zij tegen de aanleg van het HOV is.

De PvdA doet dat ook.

D66 adviseert positief met aandacht voor de fietstunnel.

Groenlinks adviseert de projectovereenkomst niet tekenen als de fietstunnel daar niet in staat.

De ChristenUnie verwijst voor haar advies naarhaar bijdrage.

Hart voor Hilversum adviseert negatief.

Het CDA is positief en wijst op haar advies over het fietstunneltje.

De WD is ook positief. Als er bij de aanbesteding geld overblijft moet gekeken worden naar de
fietstunnel.

Leefbaar Hilversum is negatief.

(De SP is bij de advisering afwezig.)

De voorzitter sluit de vergadering om 00.22 uur.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Verkeer en Beheer van 7 september 2016

De griffier, De

M. Stoops.
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